
افتتاح و بهره برداری از دو پروژه ورزشی و زیربنایی 
در رباط کریم

گروه شهرستانها: در راستای توسعه زیرساخت های ورزشی و شهری، دو 
پروژه مهم در رباط کریم به بهره برداری رسید.  

به گــزارش روابط عمومی شــهرداری، دکتر حمیدرضا اله یاری، شــهردار 
رباط کریم، از افتتاح زمین چمن مصنوعی در محله شــیریندر و پروژه احداث 
خیابان سفیدار یکم خبر داد. شــهردار رباط کریم در این مراسم با بیان اینکه 
مدیریت شــهری بر این باور اســت که هر محله باید دارای یک زمین چمن 
مصنوعی برای فعالیت های ورزشــی جوانان و نوجوانان باشد، گفت: »در یک 
سال گذشــته چندین زمین چمن مصنوعی در محلات مختلف به شهروندان 

عزیز ارائه شده است. «
دکتر اله یاری همچنین به اهمیت پروژه خیابان ســفیدار یکم اشاره کرد و 
افزود: »این پروژه با مشارکت مردم و همکاری صنعتگران منطقه انجام شده و 
نه تنها به تسهیل تردد در این محله کمک می کند، بلکه ارتباط آن را با سایر 
نقاط شــهر نیز تقویت می نماید. « وی تأکید کــرد که برای ادامه این پروژه و 
بخش دوم آن به فوریت اقدام خواهد شــد. پس از افتتاح، شــهردار و هیئت 
همراه از پروژه های دیگر شــامل ســالن ورزشی چند منظوره، رمپ و لوپ پل 
الارد، پایانه اتوبوســرانی و خانه کارگران فصلی در میدان الغدیر بازدید کردند.  
این اقدامات نشان دهنده عزم جدی مدیریت شهری در راستای ارتقاء کیفیت 
زندگی شهروندان و فراهم کردن امکانات ورزشی و زیرساخت های مناسب در 

رباط کریم است. 

۲۹ منبع تامین آب آشامیدنی به منابع استان قزوین 
افزوده شد

گروه شهرستانها  - ناهید نقدی: مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان 
قزوین گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان شش ماهه نخست همین سال، ۲۹ 
منبع تامین آب آشامیدنی جدید درمناطق شهری و روستایی این استان مورد 
بهره بــرداری قرار گرفته اســت.  داراب بیرنوندی درهمین زمینه اضافه کرد:از 
میزان فوق ۲۱ چاه و دو چشــمه در مناطق روســتایی و ۶ چاه نیز در مناطق 
شــهری حفر و برای تامین آب آشــامیدنی مورد نیاز مردم مورد استفاده قرار 

گرفته است. 
وی در ادامه توضیح داد که هم اکنون آب مورد اســتفاده مردم در اســتان 
قزوین ازطریق ۷۵۸ حلقه چاه، ۳۰۱ دهنه چشمه و نیز ۴۱ رشته قنات تامین 
می شود. بیرنوندی در رابطه با اطلاعات فوق نیز خاطرنشان نمود: تاسیسات و 
تجهیزات مستقر در ۲۴۳ حلقه چاه و  ۴ دهنه چشمه در حوزه شهری و ۵۱۵ 
حلقه چاه، ۲۹۷ دهنه چشــمه و ۴۱ رشته قنات در حوزه روستایی ،تامین آب 

آشامیدنی  را برای مشترکین انجام می دهند.  
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان قزوین در پایان تاکید کرد که با 
توجه به فقدان بهره برداری استان از آب های سطحی)بجز شهر آبیک و زیاران 
که از آب ســد طالقان مشروب می شوند(، میزان برداشت از منابع زیر سطحی 
آب در این استان در وضعیت حداکثری قرار داشته و لذا لازم است شهروندان و 
روستانشینان استان در مصرف این نعمت الهی مدیریت لازم را به عمل آورند. 

»روز قم« در تقویم رسمی کشور ثبت شد

بنا بر مصوبه شورای معین شورای عالی انقلاب فرهنگی، سالروز ورود حضرت 
فاطمه معصومه ســلام الله علیها به قم از سال آینده در تقویم رسمی کشور به 

عنوان »روز قم« ثبت می شود. 
تقریباً حدود ۲۵ شهر کشور به صورت رسمی و یا غیر رسمی روزی را به نام 
خود در تقویم اختصاص داده اند که علت اکثر این نامگذاری ها وقوع یک رویداد 
تاریخی و ملی در آن شهر بوده است. طی سال های اخیر مسئولان شهری قم 
نیز تصمیم گرفتند تا ۲۳ ربیع الاول سالروز ورود تاریخی و تمدن ساز حضرت 
فاطمه معصومه ســلام الله علیها به شهر مقدس قم را به نام روز قم نامگذاری 
نامند.  به گزارش مهر، در جریان آخرین جلسه شورای فرهنگ عمومی استان 
قم که آذرماه ســال ۱۳۹۷ برگزار شد، پیشنهاد شورای اسلامی شهر قم برای 
نامگذاری ۲۳ ربیع الاول روز ورود بانوی کرامت به قم به عنوان »روز قم« مورد 
تصویب قرار گرفت و از آن سال به بعد ویژه برنامه هایی به مناسبت این روز در 

سطح شهر مقدس قم اجرایی می شود. 

خراسان شمالی نیازمند حداقل ۷۰ پزشک متخصص
سرپرست معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: این 

استان نیازمند حداقل ۷۰ پزشک متخصص است. 
دکتر محمدرضا صفدری با اشاره به اینکه این استان همیشه با کمبود پزشک 
متخصص مواجه بوده اســت، اظهار کرد: علاوه بر آن، تعدادی از پزشــک های 
متخصص فعال نیز در حال اتمام دوره تعهد هستند که مراکز درمانی را ترک 
می کنند و این امر کمبودها را بیشــتر می کند. وی افزود: بیهوشــی، اطفال و 
قلب از جمله تخصص هایی است که این استان بیشتر به آن ها نیاز دارد. دکتر 
صفدری ادامه داد: یکی از مشکلاتی که در این زمینه وجود دارد این است که 
طی سالیان گذشته تعداد فارغ التحصیلان این رشته ها در کشور کمتر شده، در 
نتیجه توزیع این پزشک ها در کشور با مشکل مواجه شده است. وی بیان کرد: 
تا پایان سال حدود ۴۷ پزشک متخصص دوره تعهد کاری آن ها به پایان رسیده 

و آن ها مراکز درمانی استان را ترک می کنند. 
به گزارش مهر، این مقام مسئول تصریح کرد: تعداد پزشک های متخصص 
در استان ۳۱۵ نفر است که ۲۶۰ نفر از آن ها رابطه استخدامی با دانشگاه علوم 
پزشکی استان دارند. وی در پاسخ به این سوال که کدام یک از شهرستان های 
استان بیشــتر با کمبود پزشک متخصص مواجه اســت؟ گفت: هرچه فاصله 
شهرستان با مرکز استان دورتر می شود مشکل تامین نیروی متخصص بیشتر 
می شــود و در حال حاضر شهرســتان های جاجرم، آشخانه و فاروج بیشترین 

مشکل را در این زمینه دارند. 

جلوگیری از اضافه برداشت
 ۴۶۲ هزار مترمکعب آب در ۲ شهرستان یزد

رئیس اداره منابع آب شهرســتان های خاتم و مروســت گفــت: با تقلیل 
منصوبات و کاهش آبدهی سه حلقه چاه در یک ماه گذشته، از اضافه برداشت 

بیش از ۴۶۲ هزار متر مکعب آب جلوگیری شد. 
مهدی حیدری ضمن اعلام این خبر گفت: در راســتای حفظ و صیانت از 
منابع آب زیرزمینی و اجرای طرح احیاء و تعادل بخشی و با تلاش گروه های 
گشــت و بازرســی این اداره، صرفه جویی ۴۶۲ هزار و ۸۱۵ متر مکعب آب با 
تقلیل منصوبات و کاهش آبدهی سه حلقه چاه مجاز دارای اضافه برداشت در 

شهرستان های خاتم و مروست انجام شد.    
وی با اشــاره به همکاری خوب دستگاه قضایی برای برخورد با متخلفان و 
متجاوزان به منابع آب ســطحی و زیرزمینی، اظهار کرد: این اداره در راستای 
اجرای قانون، حفظ و حراســت از منابع آب، با هرگونه تخلف در زمینه منابع 
آبی برخورد قانونی و جدی خواهد داشــت. به گزارش ایسنا و به نقل از روابط 
عمومی آب منطقه ای یزد، حیدری از مردم اســتان خواست جهت همکاری در 

حفاظت از منابع آب، مراتب را با شماره ۳۱۰۷۷ در میان گذارند. 

استان تهران

قزوین

قم

خراسان شمالی 

یزد

تکمیل ۴ طرح فاضلاب در مازندران 
نیازمند ۵۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب مازندران گفت: برای 
تکمیل طرح های فاضلاب چهار شــهر استان به ۵۲ هزار 

میلیارد ریال اعتبار نیاز است. 
بهــزاد برارزاده با اعلام این خبر اظهار داشــت: با توجه 
به تکمیــل احجام مندرج در موافقت نامه طرح های ایجاد 
تأسیسات فاضلاب شهرهای بابل، بابلسر، نوشهر و چالوس، 
مجــوز ماده ۲۳ در راســتای افزایش احجــام موافقتنامه 
اعتباری طرح تأسیسات فاضلاب شهرهای مذکور از سوی 
سازمان برنامه و بودجه کشور صادر شد. وی با بیان اینکه 
در اجرای طرح فاضلاب بابل و امیرکلا، طول خطوط شبکه 
جمع آوری فاضلاب ۱۵۰ کیلومتر افزایش یافته و تعداد ۱۴ 
باب ایســتگاه پمپاژ جدید احداث می شود، افزود: این امر 
موجب ارتقای ظرفیت تصفیه خانه از ۳۶ هزار چ متر مکعب 
به ۴۸۰۰۰ مترمکعب در شبانه روز و افزایش جمعیت تحت 

پوشش از ۱۵۰ به ۲۸۱ هزار نفر می شود. 
به گزارش مهر، مدیرعامل آبفــا مازندران ادامه داد: در 
طرح فاضلاب شهرهای نوشهر و چالوس نیز ضمن اجرای 
خطوط شبکه جمع آوری فاضلاب بالغ بر ۱۴۱ کیلومتر و 
افزایش تعداد ایستگاههای پمپاژ به ۶ باب، ظرفیت تصفیه 
خانه از ۱۷ هزار به ۲۴ هزار مترمکعب در شــبانه روز ارتقا 
یافته و موجب افزایش جمعیت تحت پوشــش از ۶۵ هزار 
به ۱۱۵ هزار نفر می شــود. برارزاده با بیان اینکه در طرح 
فاضلاب بابلسر، ضمن ساخت ۱۵ باب ایستگاه پمپاژ جدید، 
طول خطوط فرعی و اصلــی ۱۲۰ کیلومتر افزایش یافته 
تصریح کرد: این امر موجب ارتقای ظرفیت تصفیه خانه به 
۲۹ هزار و ۷۵۸ مترمکعب در شبانه روز و افزایش جمعیت 
تحت پوشــش از ۳۵ هزار به ۶۰ هزار نفر خواهد شد. وی 
افــزود: برای اجرای این طرح ها اعتبــاری بالغ بر ۵۲ هزار 
میلیارد ریال مورد نیاز بــوده و جمعیت بهره مند طرح از 

۲۰۶ هزار نفر به ۴۵۶ هزار نفر افزایش خواهد یافت. 

آمادگی استان سمنان 
برای اعطای زمین به ۱۰۰۰ متقاضی 

طرح جوانی جمعیت
استاندار سمنان از آمادگی این استان برای اعطای زمین 
به ۱۰۰۰ متقاضی دیگر در قالــب طرح خانواده و جوانی 

جمعیت خبر داد. 
ســید محمدرضا هاشمی در جلسه ســتاد حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت اســتان در سالن جلسات غدیر 
اســتانداری ســمنان، اظهار کرد: تاکنون بالغ بر ۳ هزار و 
۲۰۰ قطعه زمین در خصوص اجرای قانون جوانی جمعیت 
در اســتان واگذار شده اســت که برای واگذاری یک هزار 
قطعه دیگر نیز آمادگی وجود دارد. وی با اشاره به عملکرد 
مرکز نفس در این استان، گفت: تمامی دستگاه های اجرایی 
استان مکلف هســتند تا به صورت جدی از اقدامات مرکز 

نفس حمایت کنند. 
وی با تاکید بر اینکه اســتان سمنان در بحث جمعیت 
با مشــکل مواجه است، خاطرنشان کرد: نشاط در خانواده 
با وجــود فرزندان تضمین می شــود. هاشــمی بیان کرد: 
دانشگاه های استان می توانند در بحث اجرای مطلوب قانون 
جوانی جمعیت و حمایت از خانواده با اجرای پژوهش های 

مدون و جامع ورود کنند. 
به گزارش ایســنا، استاندار سمنان تصریح کرد: ارزیابی 
عملکرد دستگاه های اجرایی عضو ستاد حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت اســتان به صورت مستمر جهت احصای 
نقاط قــوت و تقویــت آن و شناســایی و برطرف کردن 

مشکلات این در دستور کار مسئولان ذی ربط قرار دارد. 

استان البرز می تواند پایلوت 
کاربردی سازی صنایع دستی باشد

معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
وصنایع دســتی با تاکید بر اینکه توسعه صنایع دستی بر 
اساس مزیت های هر استان انجام شود، گفت: البرز می تواند 

پایلوت کاربردی سازی صنایع دستی باشد. 
بــه گزارش ایلنا از البرز، مریم جلالی در بازدید از غرفه 
استان البرز در سی و هفتمین نمایشگاه ملی صنایع دستی 
واقع در محل نمایشگاه های دائمی بین المللی تهران اظهار 
کرد: اســتان البــرز به عنوان ایران کوچک و یک اســتان 
صنعتی می تواند پایلوت کاربردی سازی صنایع دستی و عبور 
از خلق به تولید محصول با تیراژ بالا باشــد و فکر می کنم 

استان البرز می تواند داعیه دار این موضوع باشد.  
معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
وصنایع دســتی گفت: دو صنعت می تواند صنایع دســتی 
را نجــات دهد.  یکــی خانه و آشــپزخانه و دیگری مد و 
لبــاس و تزئینات.  البرز می تواند بــه عنوان پایلوت، با کار 
کارگاهی، کاربردی کردن و تولید انبوه صنایع دســتی به 
عنوان محصــول را انجام دهد.  وی ابراز امیدواری کرد که 
طرح توسعه صنایع دستی در هر استانی بر اساس مزیت ها 
وتکمیل زنجیره ارزش ها اتفاق بیفتد و البرز نیز نقش آفرینی 

خود را داشته باشد.

لغو افزایش ۳۰۰ درصدی تعرفه  
نگهداری کالا ها در بنادر

رئیس کل دادگستری هرمزگان گفت: اجرای کامل لغو 
مصوبه افزایش ۳۰۰ درصدی تعرفه بنادر در دســتور کار 

دستگاه قضایی استان هرمزگان است. 
شــصت و هفتمین نشست دستگاه قضایی در خصوص 
بنادر و گمرکات و اموال تملیکی و هفتمین جلســه ستاد 
استانی پیگیری اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی 
و حمایت از تولید دســتگاه قضایی اســتان هرمزگان به 
ریاســت مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگستری استان و 
با حضور اعضا در بندرعباس برگزار شد.   مجتبی قهرمانی 
رئیس کل دادگستری هرمزگان گفت: در خصوص موضوع 
افزایش ۳۰۰ درصدی تعرفه های مربوط به نگهداری کالا ها 
در انبار های بنادر و گمرکات که مصوبه لغو آن ابلاغ شــده 
است، نظارت بر اجرای کامل مفاد این مصوبه همچنان در 
دستور کار دستگاه قضایی قرار دارد و این موضوع درحال 

رصد و پیگیری است.   
قهرمانی خاطرنشان کرد: موارد تصریح شده در مصوبه 
لغو افزایــش ۳۰۰ درصدی تعرفه های مربوط به نگهداری 
کالا هــا در انبار های بنــادر و گمرکات بایــد ظرف مدت 
یک هفته هم در ســامانه های بنادر و هم در شــرکت های 
ترمینال دار اعمال شــود و به صورت شــفاف و با درج در 
تابلو هــای محیط شــرکت های ترمینالــی و اداره بنادر و 
دریانوردی اطلاع رســانی شود و در معرض دید عموم قرار 

گیرد.   

مازندران

سمنان

البرز

هرمزگان
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مدیرعامل مؤسســه محیط زیستی 
سبزاندیشان اراک با اشاره به وضعیت 
در حال تخریب تــالاب میقان، گفت: 
تالاب میقان اراک بــه عنوان یکی از 
و  منطقه  در  ارزشمند  اکوسیستم های 
کشور، در حال تخریب و نابودی است.  
این تالاب،  از علل اصلی تخریب  یکی 
برداشــت ماده معدنی سولفات سدیم 

است. 
حمید اخوان افزود: این در حالی اســت 
که بــه عنوان فعــالان و کنشــگران حوزه 
محیط زیست مدعی هستیم که نه از منظر 
اســتراتژیک و نــه از منظر توســعه و نه از 
منظر قانونی، تخریب تالاب میقان به قیمت 
برداشت سولفات ســدیم، توجیه و مبنایی 

ندارد.  
وی به روش های منســوخ شده ای که به 
بهانه توســعه از آنها استفاده می شود اشاره 
کــرده و ادامــه داد: فعالین محیط زیســت 
مخالف توسعه نیســتند، بلکه باید ادعا کرد 
که مدافعین توســعه برداشت املاح معدنی 
از تالاب میقان اراک، متأســفانه طرفداران 
شــیوه ای از توســعه هســتند که منسوخ، 

قدیمی و متعلق به دوران گذشته است. 
محیط زیســتی  مؤسســه  مدیرعامــل 
سبزاندیشــان اراک با اشــاره بــه اینکه به 
جای استفاده از ســولفات سدیم می توان از 
جایگزین های دیگری در صنعت اســتفاده 
کرد، اظهار داشــت: در کشــورهای توسعه 
یافته جایگزین های متعددی برای سولفات 
سدیم در صنایع مختلفی مانند شیشه سازی، 
کاغذسازی، شوینده ها و... معرفی شده است. 
اخوان در این رابطــه، تصریح کرد: از جمله 
اینکه در این کشورها، تولید پودر های شوینده 
مبتنی بر سولفات سدیم رو به کاهش است 
و در مقابــل تولید انواع شــوینده های مایع 
فاقد سولفات سدیم که آسیب کمتری برای 

محیط زیست دارد، در حال گسترش است. 
وی بیــان داشــت: همچنیــن در این 
کشــورها روش های صنعتی جایگزین برای 
تولید سولفات سدیم در رقابت با روش های 
برداشــت معدنی از تالاب ها و محیط زیست 
تعریف شده است.  مجموع این موارد، مصرف 

و نیاز به برداشت های معدنی سولفات سدیم 
را کاهش می دهد. 

به گــزارش ایلنــا، مدیرعامل مؤسســه 
محیط زیستی سبزاندیشان اراک تأکید کرد: 
این در حالی است که اگر در ایران، به دنبال 
افزایش برداشت های معدنی سولفات سدیم 
باشــیم، نشــان می دهد که خلاف جریان 
توســعه جهانی در حرکت هســتیم.  اتفاقاً 
مطالبه فعالان محیط زیســتی این است که 
مطابق جریان جهانی توسعه حرکت کنیم و 

از آن عقب نمانیم.
 اخــوان ابراز داشــت: بنابراین به جرأت 
می تــوان ادعا کــرد که فعــالان و حامیان 
محیط زیســت، طرفداران اصلی توســعه به 
معنای اصلی آن در کشــور هســتند و در 
این راســتا گام بر می دارند. در این شــرایط 
اطلاق صفت ضدتوسعه بودن نسبت به این 

کنشگران، تهمت و ادعای واهی است. 
وی با بیان اینکه متأســفانه قانون معادن 
نجــات تالاب میقــان را غیرممکــن کرده 
اســت، اضافه کرد: امروز بین قانون معادن و 
قوانین محیطی زیســتی یک تعارض بزرگ 
وجود دارد.  در این راســتا اگر بتوانیم سطح 
حفاظتی تالاب میقان را به منطقه حفاظت 

شــده ارتقاء دهیم، می توانیم این تالاب را از 
آسیب های ناشــی از قانون معادن محفوظ 
داریم. مدیرعامل مؤسســه محیط زیســتی 
سبزاندیشان اراک با اشاره به وضعیت فعالیت 
شرکت معدنی املاح ایران در تالاب میقان، 
گفت: طبق قانون حفاظت از تالاب های کشور 
و همچنین تبصره هــای آیین نامه تالاب ها، 
تخریب غیرقابل جبران تالاب ها ممنوع است 
و با استناد به این ماده قانونی می توان فعالیت 

شرکت مذکور را متوقف کرد. 
اخوان افزود: همچنین بر اســاس قوانین 
و مقــررات موجود در حــوزه تالاب ها، برای 
خسارت های وارد شده ناشی از برداشت های 

معدنی، ضرایبی تعیین شده است. 
 بر اســاس آن می توان برآورد کرد جهت 
جبران خســارت ها به تالاب میقان، شرکت 
معدنی املاح ایران می بایست سالانه حدود 
۳۶۰ میلیارد ریــال پرداخت کند. وی ادامه 
داد: در این راستا لازم است سازمان حفاظت 
محیط زیست میزان خسارت دقیق وارد شده 
به تالاب میقان را تعیین کرده و مســئولان 
دستگاه های اجرایی استان از جمله سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی، فرایندهای پرداخت 
و جبران خســارت های وارد شده را پیگیری 

و نظارت کنند. 
محیط زیســتی  مؤسســه  مدیرعامــل 
سبزاندیشــان اراک اظهار داشت: بر اساس 
»برنامه مدیریت جامع تالاب میقان« که در 
سال ۱۳۹۵ تصویب شــده است، در اهداف 
میان مدت می بایســت تخریب های ناشی از 
برداشــت های ماده معدنی را تا حد ممکن 
جبــران کرد و آســیب های وارد شــده به 

محیط زیست را به حداقل رساند. 
اخوان تصریح کرد: همچنین در راستای 
این برنامــه، هدف بلندمدت آن اســت که 
پس از اتمام مدت پروانه بهره برداری شرکت 
معدنی املاح ایران، دیگــر نباید پروانه این 
شرکت تمدید شــود و حداکثر تا ۲۵ سال 
پــس از تصویب برنامه مدیریت جامع تالاب 
میقان، شاهد توقف برداشت مواد معدنی از 
این تالاب باشــیم. وی با تأکید بر اینکه باید 
برای تأمین آب تالاب میقان به عنوان اولین 
و مهمترین نیاز ایــن منطقه اهتمام ورزید، 
بیان داشت: امروز نه تنها حال تالاب ها، بلکه 
حال محیط زیست کشور خوب نیست.  این 
در حالی اســت که اگر قوانین فعلی موجود 
در کشور را اجرایی کنیم، قطعاً می توان حال 

محیط زیست را بهبود بخشید. 

مدیــرکل حفاظت محیط زیســت 
خوزستان با اشاره به فعالیت های نفتی 
در تالاب هورالعظیم، گفت: با وجود همه 
تلاش ها، تا حدود زیادی الزامات فعالیت 
نفتی در هورالعظیم رعایت نشده است 
خوزستان  قضایی  مراجع  امیدواریم  و 

کمک کنند تا از این اتفاقاتی که بدون 
هیچ ضابطه زیست محیطی در حال رخ 

دادن است، جلوگیری شود.  
داود میرشــکار با اشاره به وضعیت تالاب 
هورالعظیم اظهار کرد: تالاب هورالعظیم دارای 
ارزش اکوسیستمی بالایی برای خوزستان و 

ایران است و خدمات اکوسیستمی آن تنها به 
مرزهای خوزستان منتهی نمی شود.  

وی با اشاره به قرار گرفتن یک سوم تالاب 
هورالعظیم در خوزســتان و دو سوم آن در 
عراق افزود: با توجه به تنوع زیســتی تالاب 
هورالعظیم و هم چنین بهره برداری از مخازن 
نفتی این تالاب، اجرای برنامه های حفاظتی 

از آن بسیار مهم است. 
در این راستا گشــت های مستمر انجام 
می شــود و با توجــه به حضــور پرندگان 
مهاجر و شــکارهای غیرمجاز و خطرهایی 
که وجود دارد، گشــت های آبی و خشکی را 
در هورالعظیم افزایش داده ایم و از تمام توان 
محیط زیســت استان خوزستان برای حفظ 

اکوسیستم آن استفاده می کنیم. 
به گزارش ایسنا، مدیرکل حفاظت محیط 
زیست خوزســتان گفت: هم چنین در تمام 
نشســت ها پیگیر موضوع حفظ اکوسیستم 

تالاب هورالعظیم هستیم.  در سطح ملی نیز 
دغدغه مندی ها ایجاد شــده است تا موضوع 
هورالعظیم در سطح ملی پیگیری شود.  وی 
بیان کرد: هفته گذشته نشستی با مدیرعامل 
شــرکت ملی نفت ایران در تهران داشتیم و 
همه مدیران این حوزه بــه ویژه مدیرعامل 
شــرکت مهندســی و توســعه نفت حضور 
داشتند و مقرر شــد کارگروه های تخصصی 
داشته باشیم تا اقدامات بهره برداری نفت با 
هماهنگی و توصیه های زیست محیطی انجام 
شود و راهبردهای محیط زیستی را ببینند.  
میرشــکار تصریح کرد: متاسفانه در حال 
حاضر با وجود همه تلاش ها تا حدود زیادی 
الزامــات فعالیت نفتی در هورالعظیم رعایت 
نشــده اســت و امیدواریم مراجــع قضایی 
خوزستان کمک کنند تا از این اتفاقاتی که 
بدون هیچ ضابطه زیســت محیطی در حال 

رخ دادن است، جلوگیری شود. 

فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی 
گیلان با بیان اینکه هرگونه برداشت از 
اراضی ملی به ویژه جنگل ها، جرم است 
و با خروج محصــولات فرعی جنگلی 
برخورد می کنیم، گفت: در هفت ماهه 
امسال بیش از ۴۰ هزار کیلوگرم محموله 
لاش برگ،  ماسه،  خاک،  شامل  جنگلی 
خاک برگ و خــزه و گیاهان زینتی را 

توقیف کردیم. 
ســرهنگ محمد قربانی لرد با اشــاره به 
برخورد جدی یگان حفاظت اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان گیلان با هرگونه 
تخریب و تصرف در اراضی ملی و جنگل ها، 
اظهار کرد: افراد ســودجو همواره به دنبال 
تخریب جنگل ها هســتند. وی با بیان اینکه 
برخی از ســودجویان با کــت زدن)کندن 
بخشی از پوست تنه درختان با هدف خشک 
کردن گیاه( اقدام به تخریب درختان جنگلی 
می کنند، افــزود: کت زدن اهــداف زیادی 
دارد و برخــی از افراد با هدف قطع راحت تر 
درختان خشک شده این کار را می کنند، اما 
برخی نیز به دنبال انتقام جویی هستند، زیرا 

اراضی ملی تحت تصرف ســودجویان را آزاد 
کردیــم؛ برخی از مــردم محلی نیز با هدف 
تصرف و ایجاد چــراگاه برای دام های خود، 

درختان جنگلی را خشک می کنند. 
فرمانــده یگان حفاظــت اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیــزداری گیلان کت زدن را از 
تخلفات رایج در استان ندانست و اضافه کرد: 
امــکان احیای درختان آســیب دیده وجود 
دارد و در صورت مشاهده، اقدام به حفاظت 
و احیای مجدد درخت می کنیم. قربانی لرد 
هرگونــه برداشــت از اراضی ملــی به ویژه 
جنگل ها را جرم دانست و عنوان کرد: نه تنها 
قطع غیرمجاز درختــان جرم بوده و قاچاق 
محسوب می شود، بلکه با خروج محصولات 
فرعی جنگلی شــامل بــرگ و لاش برگ و 
خاک برگ و شــاخه و خــزه و... نیز برخورد 

می کنیم. 
وی با بیان اینکه در هفت ماهه امســال 
بیش از ۴۰ هــزار و ۱۶۲ کیلوگرم محموله 
جنگلی شــامل خاک و ماسه و لاش برگ و 
خاک برگ و خزه و گیاهان زینتی را توقیف 
کردیم، متذکر شد: در داخل جنگل، درختان 

زینتی به ویژه ســوزنی برگ وجــود دارد و 
برخی از ســودجویان اقدام به برداشت این 
گیاهان و افزایش آنها در گلخانه های شخصی 

خود می کنند. 
به گزارش ایســنا، فرمانده یگان حفاظت 
منابع طبیعــی گیلان از انجــام ۷۷۳ فقره 
عملیات کشــف و ضبط چوب آلات جنگلی 
قاچــاق در هفت ماهه امســال خبــر داد و 
خاطرنشــان کرد: در ایــن عملیات ها بیش 
از ۷۲۴ مترمکعب انــواع چوب آلات، ۴۳۶۵ 

کیلوگرم زغال و ۹۵۹ اســتر هیزم را کشف 
کردیم. 

وی بــا بیــان اینکه پایش شــبانه روزی 
عرصه های ملی اســتان توسط بالغ بر ۶۰۰ 
جنگلبان در حال انجام اســت، عنوان کرد: 
۳۹ پاســگاه و نگهبانی )۳۰ پاسگاه دائمی و 
۹ پاســگاه فصلی( داریم که چهار مورد در 
محورهای اصلی مواصلاتی ورودی و خروجی 
استان شامل چابکسر، لوشان، آستارا و اسالم 

- خلخال قرار دارد. 

با  زاینده رود  آبریــز  حوضه  رئیس 
برای کشت  آب  بازگشــایی  به  اشاره 
پاییزه کشــاورزان اصفهان، گفت: این 
رهاســازی طی ۲ مرحله و ابتدا برای 
کشــاورزان غرب و سپس برای منطقه 

شرق اصفهان انجام می شود. 
علیرضا الماســوندی با اشــاره به اینکه 
چهارشنبه هفته گذشته )۲۳ آبان( جلسه ای 
با حضور کشاورزان، مدیرکل مدیریت بحران 
استانداری اصفهان و سایر افراد مؤثر برگزار 
شــد، اظهار داشــت: پس از آن نشستی نیز 
راجع به موضوع بازگشــایی آب برای کشت 

پاییزه با استاندار اصفهان داشتیم. 
وی افزود: با توجه به شــرایط مخزن سد 
زاینــده رود قرار شــد رهاســازی آب در ۲ 
مرحله برای کشت پاییزه کشاورزان اصفهان 
انجام شود؛ به این صورت که در مرحله اول 
از ابتدای آذر برای کشــاورزان غرب اصفهان 

رهاسازی آب داشــته باشیم و با یک فاصله 
زمانی، برای منطقه میانی و کشاورزان شرق، 
شامل آبشــار و رودشت رهاســازی داشته 

باشیم. 
رئیس حوضه آبریز زاینده رود خاطرنشان 
کرد: ایــن بازگشــایی و رهاســازی آب با 
محدودیت هایی همراه خواهد بود که آن هم 
شرایط حجم مخزن خواهد بود. الماسوندی 
ادامه داد: امیدوار هستیم بارش هایی که در 
ادامه ماه آبان و ابتدای آذر خواهیم داشــت 
مخزن بتواند شرایط مناسبی پیدا کند که ما 

شرمنده کشاورزان اصفهان نشویم. 
وی حجم کنونی مخزن سد زاینده رود را 
۲۴۰ میلیون مترمکعب اعلام و تصریح کرد: 

حجم مخزن سد زاینده رود به دلیل مسائل 
کیفــی آب نباید به کمتــر از ۱۶۰ میلیون 
مترمکعب برسد زیرا برای شرب از نظر بو و 
طعم ممکن است اثر گذار باشد و این مراقبت 

هم به لحاظ کمی و کیفی صورت می گیرد. 
به گــزارش مهــر، پیــش از ایــن روز 
پنجشنبه احمدرضا صادقی معاون حفاظت 
و بهره برداری شــرکت آب منطقه اصفهان 
در مصاحبه ای با یکی از رســانه های محلی 
درخصوص بازگشــایی زاینده رود گفته بود 
مدت زمان جاری ســازی آب در شبکه های 
آبیاری کشــاورزی مناطق غرب اســتان )از 
محل ســد نکوآبــاد( حدود هفــت و برای 
شــبکه های آبیاری کشاورزی شرق اصفهان 

۱۰ روز خواهد بود به این معنا که زاینده رود 
در کلانشــهر اصفهان ۱۰ روز جاری خواهد 
بود.  ســد زاینده رود با ظرفیت اســمی یک 
میلیارد و ۲۳۹ میلیون مترمکعب به عنوان 
یکی از اصلی ترین ســدهای مرکز کشور و 
تأمین کننده آب آشامیدنی، محیط زیست، 
کشاورزی و صنعت در منطقه مرکزی ایران 

است.  
این ســد قوسی شــکل که سال ۱۳۴۹ 
بــه بهره برداری رســید در ۱۱۰ کیلومتری 
غــرب اصفهان در شهرســتان چادگان قرار 
دارد. رودخانــه زاینده رود بــه طول بیش از 
۴۰۰ کیلومتــر در دهه هــای اخیــر بدلیل 
برداشت های بی رویه در بالادست، انتقال آب 
به حوضه دیگر، تراکم جمعیت و تا حدودی 
کاهش نسبی بارندگی ها، به یک رودخانه با 
جریان دوره ای، تبدیل و در پایین دســت با 

خشکی مواجه شده است. 

تخریب میقان به قیمت برداشت سولفات سدیم توجیه ندارد

تالاب میقان اراک در حال  نابودی 

مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان:

فعالیت های نفتی در »هورالعظیم« بدون ضابطه زیست محیطی انجام می شود 

فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی گیلان عنوان کرد

برخورد جدی با هرگونه خروج خاک، لاش برگ و خزه از جنگل های گیلان

جزئیات بازگشایی زاینده رود

رهاسازی آب در ۲ مرحله انجام می شود


